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TERKA 
 
Egyek Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testülete 
 
4/2013. sz. 
 
 

Jegyzőkönyv 
 
 
 
Készült: 2013. február 14-én 16:00 órai kezdettel tartott rendkívüli nyílt Képviselő-testületi 
ülésről. 
 
 
Testületi ülés helye: Polgármesteri Hivatal tanácsterme 
 
 
Jelen vannak: a csatolt jelenléti ív szerint 
 
 
Nincs jelen: Antal László képviselő 

Hajduné Holló Katalin képviselő 
 

 

NAPIREND: 
 

Napirend elfogadása 
Z1 47/2013.(II.14.) sz. határozat 

 
1./ Döntés a járóbeteg-szakellátás további működtetéséről 

K1 48/2013.(II.14.) sz. határozat 
 
 
Dr. Miluczky Attila polgármester:        

Köszönti a rendkívüli testületi ülésen megjelenteket, és az ülést megnyitja. Elmondja, hogy a 
rendkívüli ülés összehívását egy sürgősen meghozandó döntés indokolta, a járóbeteg-szakellátás 
további működtetéséről való döntés. Megállapítja, hogy az ülés szabályszerűen lett összehívva, 
határozatképes, mivel a 9 fős Képviselő-testületből 7 képviselő jelen van.  
 
Javasolja, hogy a jegyzőkönyv hitelesítésével Vigh József és Vitéz Zsolt képviselőket, a 
jegyzőkönyv vezetésével Fekete Lászlónét bízza meg a Képviselő-testület. 
 
Kéri, hogy aki a jegyzőkönyv hitelesítők és a jegyzőkönyvvezető személyét elfogadja, 
kézfelemeléssel jelezze. 
 
A Képviselő-testület 7 igen szavazattal elfogadta a jegyzőkönyv hitelesítők és a 
jegyzőkönyvvezető személyét. 
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Dr. Miluczky Attila polgármester:  

Kéri, hogy aki az alábbi napirendi pont tárgyalásával egyetért, kézfelnyújtással jelezze. 
 

1./ Döntés a járóbeteg-szakellátás további működtetéséről 
 
A Képviselő-testület 7 igen szavazattal az alábbi határozatot hozta: 
 

Egyek Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének 
47/2013. (II.14.) sz. határozata: 
 
Egyek Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirendet az 
alábbiak szerint fogadja el: 
 

1./ Döntés a járóbeteg-szakellátás további működtetéséről 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Dr. Miluczky Attila polgármester 

 
 
Napirend tárgyalása: 
 

 
1./ Döntés a járóbeteg-szakellátás további működtetéséről 

 
Dr. Miluczky Attila polgármester:  

A napirenddel kapcsolatban a maga részéről nem látja, hogy mi lenne a helyes döntés. Azt 
látja, hogy ezt a döntést nem neki, hanem a Képviselő-testületnek kell meghoznia. Kéri, hogy 
a témával kapcsolatban mindenki mondja el a saját véleményét, és ennek tükrében kialakulna 
egy közös megegyezés. Az állam által felkínált a lehetőséggel, hogy az önkormányzat adja át 
az ő fenntartásába a járóbeteg-szakellátást, nem kötelező élni. A járóbeteg-szakellátás 
működtetése kb. 1.600.000 Ft-ba kerül az önkormányzatnak évente. 
 
Csepreginé Kocsis Nóra jegyző:  

Az elmúlt ülés végén tárgyalta ezt a Képviselő-testület, akkor kapta ő is kézhez ezt a 
tájékoztatót. Akkor egy olyan döntés született, hogy amennyiben a költségvetésben találnak rá 
fedezetet, akkor tovább gondoskodik az önkormányzat róla. Azért is döntöttek úgy, hogy 
tárgyalja újra a testület, mert nincs elfogadott költségvetés, ezért ennek a határozatnak jelenleg 
nem tudnak eleget tenni, nem tudják megmondani, hogy belefér a költségvetésbe vagy nem. A 
határidő viszont február 15., tehát holnapig mindenképpen nyilatkozni kell. 
 
Szekeres Zsuzsanna közgazdasági irodavezető:  

Csekély összeg van tervezve a költségvetésben a járóbeteg-szakellátással kapcsolatos 
kiadásokra. Nincsenek a szemészeti szakorvosi ellátáshoz szükséges eszközök, ezeket az 
önkormányzat bérli 55.000 Ft-ért havonta, erre be van tervezve egy 660.000 Ft-os tétel. Kis 
értékű eszközbeszerzésre 50.000 Ft. Amikor készült a költségvetés arról volt szó, hogy fül-
orr-gégészeti, allergológiai szakrendelést is fognak tartani. Erre terveztek 100.000 Ft-os 
eszközbeszerzést. Egy festésre, egy esetleges beázás megszüntetésére 100.000 Ft-ot, egyéb 
fenntartásra 40.000 Ft-ot, 38.000 Ft az áfa, valamint a Kft. kimutatta, hogy 647.000 Ft-ot kér 
2013-ra az önkormányzattól azért, hogy ennek az épületnek a karbantartását elvégezzék. Ez 
így 1.635.000 Ft.  
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A járóbeteg-szakellátás 2013. április 30-ig kötelező feladatnak minősül, május 1-től pedig 
önként vállalt feladatnak. Amennyiben úgy dönt a testület, hogy marad az önkormányzat 
fenntartásában, akkor ennek a kiadásnak a 4/12 része fog a kötelező feladatok között 
szerepelni, és 1.090.000 Ft pedig az önként vállalt feladathoz kapcsolódik. Erre semmiféle 
támogatást nem kap az önkormányzat, addig sem, amíg kötelező feladat.  
 
Csepreginé Kocsis Nóra jegyző:  

Ezzel kapcsolatban Nagy Csaba könyvvizsgáló véleményét is megkérdezte, illetve, hogy a 
környező településeken, ahol van járóbeteg-szakellátás, ki hogyan jár el? Van járóbeteg-
szakellátás, de az sokkal nagyobb horderejű, és több feladatot ellátó. Hajdúszoboszlón van 
kapcsolata, ők pl. nem adják át, de Hajdúszoboszló Önkormányzatának bevételét nem lehet 
azonos szinten említeni Egyekével, tehát ott van pénzügyi forrás is ennek a működtetésre. 
Nagy Csaba könyvvizsgáló szerint, ha szimplán pénzügyi kérdésként kezelik ezt az egészet, 
akkor minden önként vállalt feladattól szabadulni kell, ami pénzbe kerül. Itt, ami aggodalom 
lehet, hogy ha át is adják állami fenntartásba, nekik ezt 5 évig biztosítani kell, mert van egy 
kötelezettségük, az ÉAOP pályázatból megépült ez, az épület és a szakrendelést biztosítani 
kell. Azt tudják, hogy milyen orvoshiány van minden területen, és itt igyekszenek mindent 
megtenni azért, hogy ezek az orvosok itt maradjanak Egyeken, pl. a Képviselő-testület nem 
kér bérleti díjat ezekért a helyiségekért. Tehát az a céljuk, hogy itt az egyeki emberek ezt az 
ellátást megkapják. Viszont, ha átadja az önkormányzat, központosított irányításnál nem 
biztos, hogy az lesz a legfontosabb, hogy Egyeken szakrendelés legyen. Elképzelhető, hogy ha 
szorítani kell a költségvetésen és a szakrendeléseket nem akarják úgy finanszírozni, akkor 
biztos, hogy nem a nagyobb szakrendelőkkel, hanem a kisebbekkel kezdik, és azt nem fogja 
finanszírozni. Nem irigyli a Képviselő-testületet, mert ilyen minimális információ mellett 
nagyon nehéz dönteni. Szekeres Zsuzsanna közgazdasági irodavezető volt Budapesten egy 
előadáson, ahol azt mondták, hogy önként vállalt feladat és adja át az önkormányzat. 
 
Dr. Miluczky Attila polgármester:  

Szekeres Zsuzsanna közgazdasági irodavezetővel, és Csepreginé Kocsis Nóra jegyzővel már 
nagyjából összeállították, hogy milyen logika mentén kívánják hó végén a testület elé 
terjeszteni a költségvetést. Úgy néz ki, hogy ismét rengeteg tételt zárolni kell. Azt fogja 
javasolni, hogy a koncepcióban elfogadott extra kívánságok maradjanak benne a 
költségvetésben, de az összes kiadási oldalt zárolják ezzel kapcsolatban. Egy olyan kép 
körvonalazódik, hogy az önkormányzat működőképes lesz egész éven keresztül, de plusz 
pénzek nem lesznek a rendszerben. Nagyon feszített költségvetéssel kell egész évben 
mindenkinek dolgozni. Szerinte évközben valamiféle korrekciónak lenni kell az állam 
részéről, mert most nagyon sok önkormányzat nem tudja hiány nélkül betervezni a 
költségvetését. Ahhoz, hogy ez a rendszer úgy működőképes maradjon, hogy a kötelezően 
ellátandó feladatok ne szenvedjenek nagy kárt, valamiféle korrekció kell a kormány részéről.  
 
Úgy gondolja, hogy ha nagyon akarják, akkor a járóbeteg-szakrendelést meg tudják tartani, de 
ha át akarják adni az államnak, akkor át adhatják, azzal megint megtakarítanak 1.000.000 Ft-
ot. Ha lesz valamiféle támogatási rendszer, annak a feltételrendszerét áprilisban ismerik meg, 
és lehet, hogy az negatívan fogja kivenni magát, ha az önkormányzat nem kötelezően 
ellátandó feladatot is ellát.  
 
Holló János alpolgármester:  

Az állam elkezdte a kórházakon, iskolákon most folytatja a járóbeteg-szakrendeléseken. Ez 
nem nagy járóbeteg-szakrendelés, de akkor is a miénk. Amit Polgármester úr mondott, hogy 
ha lesz valami kiegészítés, ha van pénz üzemeltetni a járóbeteg-szakrendelést, bármilyen kicsi 
is, akkor nem igen fogják korrigálni a dolgokat. Ha 3.000.000 Ft-ról lenne szó évente, akkor 
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szerinte senki nem gondolkodna. Ha oda adják az államnak, akkor is egyeki betegek fognak 
oda járni, és ugyanazok az orvosok fognak a szakrendelőkben rendelni, mert muszáj 
fenntartani a pályázati dolog miatt is egy darabig. 
 
Dr. Miluczky Attila polgármester:  

Jegyző Asszony mondta, hogy fennáll annak a veszélye, hogy ha hozzányúlnak takarékossági 
szempontból a járóbeteg-szakellátáshoz, akkor nem a nagy központokhoz fognak nyúlni, 
hanem a kisebb szakrendelésekhez, mint az egyeki.  
 
Csepreginé Kocsis Nóra jegyző:  

Ezt csak feltételezi, nem tudja biztosan. 
 
Dr. Miluczky Attila polgármester:  

Azt hiszi, hogy mindannyian csak találgatnak, de ezzel kapcsolatban azt kell látni, hogy az 
állam azt csinál, amit akar, ha úgy dönt, hogy ezeket be kell zárni, függetlenül attól, hogy az 
állam vagy az önkormányzat a fenntartója, akkor megtalálja a módját, hogy ez be legyen 
zárva. 
 
Szekeres Zsuzsanna közgazdasági irodavezető:  

Még 3 évig nem lehet bezárni. 
 
Csepreginé Kocsis Nóra jegyző:  

Ha azt nézik, hogy a pályázat fenntartási kötelezettsége köti az önkormányzatot, erről még a 
közreműködő szervezetet értesíteni kell, úgy ahogy az iskolát át lehetett adni, feltételezi, hogy 
annak mintájára fognak átkerülni ezek is. A fenntartási kötelezettségre is lehet, hogy lesz egy 
törvénymódosító javaslat, és nem is kell fenntartani. 
 
Szekeres Zsuzsanna közgazdasági irodavezető:  

Ha az önkormányzat nem adja át, akkor az önkormányzatot köti a fenntartásra a pályázat, és 
attól fél, hogy az állam olyan előírásokat hoz, ami miatt még többe fog kerülni.  
 
Csepreginé Kocsis Nóra jegyző:  

Az is látni kell, hogy fül-orr-gégészt még mindig nem sikerült találni. Elképzelhető, hogy 
állami fenntartásnál előny lenne az, hogy ők a saját szervezetük kialakítása során ide tudnak 
vezényelni orvosokat. 
 
Dr. Hegyesi Kálmán képviselő:  

Ha elhelyezik a kérdést a jelenlegi politika környezetben, hogy mi legyen a járó-beteg 
szakellátással Egyeken, akkor néhány dolog nagyon gyorsan megállapítható tényszerűen. 
Szerinte jelenleg óriási esélyt kapott a FIDESZ ezzel a 2/3-al, hogy rendbe rakjon dolgokat 
ebben az országban, de úgy látja, hogy amihez hozzányúlt eddig, az nemhogy arannyá nem 
lett, hanem sokkal nemtelenebb dologgá lett. Amit az állam eddig a kezébe vett az vagy 
összetört, vagy szétesett. Az szerinte biztos, hogy jobbá nem tett semmit ebben az országban, 
és érezhető javulás nincs. Mivel jelenleg mindent tönkre tesznek, azt mondja, hogy ezt a 
folyamatot erejükhöz képest muszáj késleltetni. Amíg maguk döntenek bármilyen kis 
hatáskörrel, bármilyen szűk keretek között a saját közszolgáltatásukról, addig szerinte 
ragaszkodni kell hozzá. Ezt akkor sem engedné ki a kezéből, ha nem 1.000.000 Ft-ba, hanem 
3 vagy 4.000.000 Ft-ba kerülne. Ugyanúgy, ahogy bele menekültek az iskola fenntartás 
tekintetében az egyházak kezébe, azért, hogy ne az államé legyen, ha itt is következetesen 
akarnak dönteni, akkor itt is ezt kell csinálni, meg kell próbálni megőrizni a maradék 
önállóságukat, a maradék szabadságukat. Azt látja, hogy egy totális ellenőrzés, egy totális 
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diktatúra felé igyekszik a FIDESZ. Szerinte a jelenlegi körülmények között az államnak adni 
valamit, az problémás. Pl. a járásokkal sem lett semmi könnyebb, nem lett kevesebb a költség, 
nem lett praktikusabb az állampolgárok ellátása, egész egyszerűen semmi nem lett jobb, csak 
a baj nőtt.  
 
Ilyen körülmények között azt gondolja, hogy a helyes döntés csak az lehet, hogy tartsák meg, 
ameddig bírják. De, ha valami oknál fogva nem bírják, akkor se a járóbeteg-szakellátást 
engedjék el, mert gyakorlatilag ez élet- halálkérdés.  
 
Kovács Sándorné képviselő:  

Egyetért a Dr. Hegyesi Kálmán képviselő által elmondottakkal. Végre elérték, hogy Egyeken 
legyenek szakrendelések, örülnek is neki az egyeki lakosok és rendszeresen ki is használják. 
Javasolja, hogy a járóbeteg-szakrendelés maradjon az önkormányzatnál, valahogy majd 
kigazdálkodják. Lehet kevesebbet adni pl. a civil szervezeteknek, lehet, hogy a szociális 
kiadásokat még jobban is meg tudják húzni.  
 
Gál-Szalai Erika képviselő:  

Szerinte is ki lehetne valahogy gazdálkodni évente az 1.600.000 Ft-ot. 
 
Szekeres Zsuzsanna közgazdasági irodavezető:  

A civil szervezetek támogatása sem kötelező feladat. 
 
Dr. Miluczky Attila polgármester:  

Mivel több hozzászólás nincs, kéri, hogy aki egyetért azzal, hogy a járóbeteg-szakellátás 
működtetését átadják az állam részére, kézfelemeléssel jelezze. 
 
A Képviselő-testület 0 igen 4 nem szavazattal és 3 tartózkodással szavazott, a javaslat nem 
kapta meg a szükséges szavazatot. 
 
Dr. Miluczky Attila polgármester:  

Kéri, hogy aki azzal ért egyet, hogy a járóbeteg-szakellátást 2013. április 30-a után is az 
önkormányzat működtesse, illetve a 46/2013.(I.31.) számú határozatot helyezzék hatályon 
kívül, kézfelemeléssel jelezz. 
 
A Képviselő-testület 5 igen szavazattal 2 tartózkodás mellett az alábbi határozatot hozta: 
 

Egyek Nagyközség Önkormányzat Képviselő-testületének 
48/2013. (II.14.) sz. határozata: 
 
Egyek Nagyközség Önkormányzatának Képviselő-testülete úgy határozott, 
hogy a járóbeteg-szakellátási feladatot 2013. május 1-től továbbra is el kívánja 
látni. 
 
Felhatalmazza a Polgármestert a feladatellátáshoz szükséges dokumentumok 
aláírására. 
 
Képviselő-testület a 46/2013.(I.31.) számú határozatát hatályon kívül helyezi. 
 
Határidő: 2013. február 15. 
Felelős: Dr. Miluczky Attila polgármester 
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Mivel több napirend nem volt a polgármester megköszönte a megjelenést és az ülést 17:00 
órakor bezárta. 
 

K. m. f. 
 
 
 
 

______________________ 
Csepreginé Kocsis Nóra  

jegyző 

______________________ 
Dr. Miluczky Attila 

polgármester 
 
 
 
 

______________________ 
Vigh József 

Jegyzőkönyv hitelesítő 

______________________ 
Vitéz Zsolt 

Jegyzőkönyv hitelesítő 
 
 
 
 

______________________ 
Fekete Lászlóné 

Jegyzőkönyvvezető 


